
 

 
Departament d'Òptica i Optometria 
UNIVERSITAT POLITÈCNICA DE CATALUNYA 

 
        Aprovada el 12/06/2013 
 
 
Acta de reunió de la Junta del Departament d’Òptica i Optometria 
 
 
Dia: dimecres 15 de maig, 2013 
Hora: de 10:00 a 12:00 h 
Lloc: Sala de Reunions 1  
 
 
Membres: 
 
Assistents:  
 

Pladellorens  Mallofré, Josep - que presideix 
Pacheco Cutillas, Mireia - secretària acadèmica 
Castellá Maymó, Jaume 
Caum  Aregay, Jesús  
Lupón Bas, Núria 
Pérez Cabré, Elisabet 
Pujol Ramo, Jaume 
Serés Revés, Carme 
Vila Vidal, Núria 
Giner Tort, Anna 
 
 
S’excusen:  
Altisen Roman, Carme  
Ondategui Parra, Joan Carles 
 
 

 

 

 
 
Ordre del dia 

 
1. Aprovació acta Junta anterior (24 de gener de 2013). 
2. Informe del Director 
3. Encàrrec docent i contractació 2013 
4. Pressupost 2013.   

a) Pressupost docència (FOOT)   
b) Pressupost DOO 

5. Assumptes sobrevinguts 
Torn obert de paraules. 

 
 
 
 
 
 



 
 

 

 
Departament d'Òptica i Optometria 
UNIVERSITAT POLITÈCNICA DE CATALUNYA 

 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
 
1. Aprovació de l’acta de Junta del 24 de gener de 2013 

 
S’aprova l’acta de la Junta anterior amb l’esmena de l’excusa d’assistència d’en Jaume 

Pujol. 
 

2. Informe del director 
 

2.1. Eleccions anticipades: El Rector ha convocat eleccions anticipades per l’octubre. 
2.2. Acomiadaments PAS interins: A primers d’abril ens van comunicar del Rectorat que 

s’havia d’acomiadar una de les dues interines del departament. El director va fer 
gestions per aconseguir, per una banda mantenir les dues interines justificant que en 
uns 6-7 mesos hi hauria una baixa per jubilació (Carme Altisen), cosa que no es va 
aconseguir, tot i que van dir que, arribat el moment de la jubilació no perdríem la 
plaça. Per altra banda també es va intentar consensuar el suport administratiu de la 
FOOT, per compensar la mancança de personal, que la seva administradora va oferir. 
De moment s’han aturat els acomiadaments, fins l’1 de juny, en espera de les 
negociacions de reducció de sou i jornada per a aquest col·lectiu que podrien evitar 
acomiadaments. 

2.3. Canvis i re-estructuracions a la UPC: El procés de desenvolupament de les UTGs 
(Unitats Transversals de Gestió) va lent. De la mateixa manera, la potencial fusió 
d’alguns departaments està aturada. Tan mateix, el nombre de punts que s’adjudiquen 
per a gestió de Departaments s’ha reduït a la meitat. 

2.4. Consell Acadèmic de la UPC: S’ha obert el programa Serra-Hunter pel 2014. S’espera 
que hi hagi al voltant de 40 places a les que hi podran accedir els agregats interins. 

2.5. Dedicació TEUs: S’han produït diversos comunicats contraposats sobre la dedicació 
docent del professorat TEU. El vicerector de personal ha informat als directors de 
Departament que la dedicació del professorat TEU és de 12h lectives /setmana, 
segons Acord 35/2012 de Consell de Govern que modifica un acord anterior (Acord 
56/2004) de Consell de Govern. En canvi, la Junta PDI justifica la dedicació dels TEUs 
a 8h lectives /setmana esgrimint que, l’acord 35/2012 de CG, al qual fa referència el 
vicerector de personal, no és vigent ja que era un acord explícitament per al curs 12-
13 i no va passar per la Comissió de Personal, ni la Mesa Negociadora. 

 
3. Encàrrec docent i contractació 2013 

3.1. Capacitat i demanda lectiva:  
L’encàrrec docent s’ha reduït, concretament l’encàrrec de la FOOT ha disminuït al 
voltant d’uns 1000 punts respecte l’any passat. Les caps de secció presenten un 
anàlisi del repartiment dels punts de docència en dos supòsits: que els TEUs vagin a 
108 punts i que els TEUs vagin a 72 punts, d’acord amb la polèmica situació de la 
dedicació dels TEUs esmentada al punt 2.5 
 
La Núria Lupón informa que es preveu un escreix de punts de docència a la Secció 
d’Òptica. Si es compten els TEUs a 108 punts l’escreix serà de +524 punts i si es 
compten a 72 punts serà de +284 punts. A la Secció d’Optometria, la Núria Vila 
informa que hi ha escreix de +28.73, si es compten els TEUs a 72 punts i escreix de 
+398.98 punts si es compten a 108 punts.  
 

3.2. Punts de doctorat: Només ens han adjudicat 23 punts per doctorat, després de la 
ponderació aplicada, segons la normativa actual,  als 90 punts que ens pertocarien. 
Com que hi ha escreix, sobre tot a la secció d’Òptica on més punts de doctorat 



corresponen, es proposa adjudicar la diferència, fins aquests 90 punts, de l’escreix. A 
més, si es considera adequat, es podran proposar criteris addicionals per adjudicar 
més punts de l’escreix.  

 
3.3. Traspàs de punts al Departament de Ciències Materials i Enginyeria Metal·lúrgia: 

El Vicerector Tamarit va demanar al director del DOO, durant la seva entrevista per 
l’encàrrec docent i contractació 2013, que degut a que hi ha escreix de punts, se’n 
passessin 140 del nostre Departament al de Ciència dels Materials i Enginyeria 
Metal·lúrgia de la ETSEIAT per a impartir pràctiques de Física. La Núria Lupón 
proposa que abans d’acceptar cal que el Vicerector justifiqui aquesta necessitat i que 
l’encàrrec el faci la pròpia ETSEIAT. 

 
Després de debatre les implicacions de les informacions anteriors s’acorda que l’escreix de 
punts que tenim aquest any es gestioni reconeixent les activitats de recerca, proposant millores 
docents (augment de l’encàrrec de la FOOT) i contemplant altres reduccions específiques 
(borsa de punts, reduir l’encàrrec dels TEUs, etc..) que s’acordaran en la propera Junta. 

 
 

4. Pressupost docent 
 
Donada la durada de la reunió s’ajorna aquest punt de l’ordre del dia per a una propera Junta. 

 
 

5. Assumptes sobrevinguts 
 

No n’hi ha. 
 

 
6. Torn obert de paraules  

 
o La professora Elisabet Pérez recorda que, tal com ja va dir en una Junta anterior, 

no sap com ni qui aplica els criteris de repartiment dels punts en el programa de 
doctorat d’Enginyeria Òptica. En Jaume Pujol demana que es convoqui a la 
responsable del programa de doctorat per a que n’informi.  

 
o Per altra banda l’Elisabet Pérez també vol deixar constància que s’ha fet una 

remodelació al màster de Fotònica reduint els punts i modificant-ne l’assignació, 
però que no se’n ha informat adequadament. Demana que el director del DOO 
s’impliqui en l’assignació dels punts de docència del Màster de Fotònica i que els 
professors del DOO implicats en la docència d’aquest màster tinguin més 
oportunitat de debatre sobre la seva assignació. El director indica que el 
representant del Departament és el Jaume Pujol qui a continuació explica i justifica 
en que ha consistit i com ha anat el procediment per a redissenyar el màster de 
Fotònica i manifesta que no està d’acord en que no s’hagi informat adequadament. 
Pel que fa a l’assignació de la docència als professors del DOO implicats, explica 
que s’ha fet com cada any, es a dir, s’ha enviat un encàrrec docent al departament 
amb una proposta d’assignació però correspon al Departament l’assignació oficial. 

 
Es demana, que en el futur, s’estableixin uns criteris per a l’elecció del representant 
del DOO del Màster de Fotònica dins la Junta DOO. 

 
o En Jaume Pujol indica que no està d’acord que consti en els excels de l’encàrrec 

que la coordinació de l’assignatura obligatòria del Màster en Optometria i Ciències 
de la Visió “Òptica e instrumentación avanzada para la atención visual” s’adjudica a 
la professora Maria S. Millán quan, segons ell recorda, s’havia aprovat en Junta 
una alternança en la coordinació d’aquesta assignatura. La Núria Lupón indica que 
el que s’havia acordat en Junta era reobrir el debat sobre la coordinació de 
l’assignatura esmentada i la de “Mecanismos neurofisiológicos y modelos 
avanzados de la visión” de cara al curs 2013 -14. Es contrasten les dues opinions 



amb l’acta aprovada el 8 de juny de 2012 i es proposa que els interessats en parlin 
entre ells i que si cal se’n parli en reunió de secció.  

 
o La professora Gemma Julio ha adreçat una petició a la Junta per a la seva 

promoció i/o millora de la seva situació contractual. La Junta reconeix els mèrits de 
la professora Gemma Julio i declara el seu compromís de prioritzar la seva 
promoció. Per això el director del departament es compromet, amb el suport de la 
Junta per a trobar una millor figura contractual i el reconeixement de l’antiguitat, si 
és possible, i a endegar accions exploratòries en aquest sentit.  

 
o La Núria Vila porta a la Junta una petició de part de la Secció d’Optometria 

demanant que s’adreci un escrit al Vicerector Tamarit mostrant el desagrat, per part 
del nostre professorat, respecte a la gestió dels contractes rescindits, l’any passat, 
dels professors associats del nostre departament, a costa de l’augment de 
dedicació dels professors TEU. 

 
 
Degut a la durada de la reunió, s’ajorna per a una propera reunió de Junta el punt 4 de l’ordre 
del dia (Pressupost), així com acabar de definir els criteris per a la distribució dels punts de 
l’escreix de l’encàrrec docent. 
 
Es dona per acabada la sessió a les 14:30h 
 
 
Terrassa, 15 de maig de 2013 
 
 
 
 
 Vist i plau 
La Secretària Acadèmica El Director del DOO 
 
 

 
Mireia Pacheco 

 
 

 
 
Josep Pladellorens 

 


